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Etablering af flere idrætsfaciliteter 

Hvad vil vi gerne opnå? Hvorfor stilles forslaget? 

I budgetforliget for 2024 blev der bestilt en analyse af det fortsatte behov for udbygning af idrætsfa- 
ciliteter. Radikale Venstre har en ambition om, at Aarhus kommune skal have et endnu stærkere 
fritidsliv og facilitetsmæssigt ligge på omgangshøjde med de kommuner, vi normalt sammenligner 
os med. Radikale Venstre ønsker derfor, at der afsættes flere mider til nye idrætsfaciliteter. 

Derudover peger analysen på, at Aarhus Kommune har behov for bydækkende fyrtårnsprojekter 
herunder en ny skøjtehal, hvor der i dag er en dårligere dækning end i de andre større byer. Et 
fyrtårnsprojekt vil formentlig kunne tiltrække fondsfinansiering, og det ønskes belyst, hvordan den 
samlede finansiering kan sammensættes. 

Derudover ønsker Radikale Venstre at sikre, at idrætshaller fremover kan opføres inden for byg- 
ningsreglementets CO2-emmissionskrav, uden at det påvirker ambitionsniveauet for dækningsgra- 
den ift. idrætsfaciliteter. Dette vil kræve, at foreningerne kompenseres for de økonomiske konse- 
kvenser, der er som følge af de voksende klimakrav. Der bør derfor i budgetforhandlingerne afsættes 
midler til fordyrelse af idrætsbyggerier som følge af de nye emmissionsgrænser. 

 
Finansiering 

Finansieringen kan findes indenfor de midler, som udmøntes fra anlægsbufferen eller alternativt fra 
engangsmidlerne fra selskabsskatten. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


